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Salutació SalutacióSumari

Benvolguts anglesencs i anglesenques, haureu notat que ens hem sal-
tat un butlletí. Ho intentarem compensar amb una edició més comple-

ta (aquesta que teniu a les mans). El motiu ha estat la gran quantitat de 
feina que s’ha dut a terme en aquest segon semestre de 2017 i la gran 
quantitat d’actes i esdeveniments, des de les Gales d’Anglès fins a les 
properes eleccions del 21 D, passant per la Festa Petita, el Referèndum, 
les concentracions i manifestacions per la llibertat dels Jordis i dels con-
sellers empresonats…

El que està clar, és que estem vivint moments absolutament excepcionals 
i que s’escriuran en els llibres d’història. Però malauradament, també són 
excepcionals perquè se’ns fa difícil assumir tot el què està passant. Sense 
entrar a valorar qui està a favor de la independència i qui està a favor de la 
unió amb Espanya (ambdós sentiments són ben legítims), com a societat, 
no podem normalitzar el fet que dos civils que han promogut manifesta-
cions sempre pacífiques, en Jordi Sánchez i en Jordi Cuixart, i la meitat 
del Govern de Catalunya, estiguin a la presó per les seves idees. En cap 
altre país europeu hauria passat això. Les lleis són fetes pels homes i per 
als homes. Si una àmplia majoria desitja canviar-les, es poden canviar. 
Per tant, hauria estat possible pactar un Referèndum amb l’Estat i si ha-
gués sortit “NO”, la gent a favor de la independència ho hauria acceptat, 
perquè per sobre de tot, som demòcrates. Ara doncs, no ens queda més 
remei que anar a votar en massa el 21 de desembre, votar lliurement 
pel que cadascú cregui i senti que és millor per a ell mateix i el futur dels 
seus. Ningú s’ha de plantejar quedar-se a casa aquest dia! Aquestes elec-
cions són les més importants que hi han hagut en els darrers temps. El 
21D, tota Europa i tot el món estarà pendent de Catalunya!

Pel que fa a Anglès, hi han moltes novetats i molt positives. En primer lloc, 
haureu vist que han començat les obres del Pla de Barris (subvencionat 
al 75% per la Generalitat). L’ampliació de voreres segueix el calendari pre-
vist i permetrà millorar considerablement la mobilitat pel casc antic. La 
pavimentació del carrer Molí ha quedat aturada per l’aparició d’un mur 
del segle XVII i també per la burocràcia que exigeix Endesa pel que fa a 
actuacions sobre cablejat elèctric. En qualsevol cas, confiem que prope-
rament es podrà continuar amb normalitat. 

També començaran en els propers dies les obres de restauració de l’Arca-
da de Can Verdaguer, les quals permetran convertir-la en Centre Cívic. A 
continuació, seguiran les obres de remodelació de l’Hotel d’Entitats (antic 
ajuntament). El carrer Raval, sobretot la zona que presenta una degrada-
ció important, també s’arreglarà. Finalment, s’estan intentant incloure en 
el Pla de Barris algunes peticions ciutadanes rebudes darrerament.

Una altra bona notícia és que les obres a la Burés es podran inaugurar per 
Sant Antoni. S’ha desenvolupat la segona fase de l’accés a les calderes i 
carboneres de la màquina del vapor, obrint una porta al final de les esca-
les fetes a la primera fase. Aquesta actuació compta amb la subvenció del 
departament de monuments de la Diputació de Girona. 
D’altra banda, la tercera fase s’està desenvolupant en paral·lel i consisteix 
en arreglar la façana i la teulada dels antics tallers (manyeria), connectar-
la amb la màquina de vapor i finalment, adequar la sala annexa al museu, 
amb un ignifugat adient i les sortides d’emergència necessàries. El Mu-
seu de la Ciència i de la Tècnica de Catalunya ens està ajudant a redactar 
un projecte d’explotació cultural i patrimonial per al nostre BCIN-Burés.

Com probablement sabreu, Antex té la intenció de traslladar el seu ma-
gatzem a tocar la fàbrica, a la zona industrial de Can Perolada. La zona de 
la Burés, on es troba l’actual magatzem, es transformarà completament 
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ORDENANCES FISCALS 2018
ANTECEDENTS:
  – Anglès està endeutat
  – El Pla d’Ajust ens ha comportat una pressió fiscal elevada
  – El Poble està mancat de manteniment i renovació, principalment d’infraestructures bàsiques – llum, saneja 
  ment, aigua-.

OBJECTIUS DE LES MODIFICACIONS:
 – Continuar complint el Pla d’Ajust i el Pla econòmic financer
 – Realitzar progressivament el manteniment i renovació que requereix ANGLÈS
 – Lleugera reducció de la pressió fiscal – reducció de l’impost sobre vehicles elèctrics i híbrids, de les taxes per  
  expedició de documents i obtenció de llicències – 
 – Millora de la regulació de les taxes i activitats municipals actuals

en els propers anys, dotant la Burés d’un ampli pàrking 
obert i d’una plaça davant del Vapor. A més, es recupera-
rà un antic camí que comunicava Anglès amb la Cellera i 
es podrà donar un ús comercial a la zona, generant així 
nous llocs de treball. Per a fer-ho possible, ha calgut que 
des de l’ajuntament tramitéssim amb Urbanisme dues 
modificacions del POUM. Ens cal agraïr l’ajuda i les gesti-
ons del delegat del Govern de la Generalitat a Girona, el 
Sr. Casadesús, que acaba de ser cessat injustament del 
seu càrrec per ser considerat “massa proper al President 
Puigdemont”. Si s’han pogut establir  sinèrgies entre An-
tex, l’ajuntament i una cadena catalana de supermercats 
que desitja obrir un comerç al municipi, ha estat gràcies 
a la seva inestimable ajuda. 

Finalment, hem d’agrair una altra ajuda inestimable, la 
del director de Qualitat de  l’Agència Catalana de l’Habi-
tatge i del secretari d’Habitatge i Millora Urbana de la Ge-

neralitat. La problemàtica de la degradació del carrer de 
les fàbriques que fa molts anys que dura, encaixa amb 
un tipus de subvenció molt especial previst pel conveni 
ARRU (Àrea de Regeneració i Renovació Urbana) signat 
entre la Generalitat i el Ministerio de Fomento. Gràcies a 
la feina feta per constituir les comunitats de propietaris 
i l’acord unànime dels mateixos a acollir-se a les ajudes 
de l’ARRU, finalment, l’Agència ens ha pogut incloure dins 
del conveni. Això significa que la teulada i les façanes del 
carrer fàbriques seran reformats amb un percentatge im-
portant de subvenció durant el 2018. Us en expliquem 
els detalls en un article en aquest butlletí.

Des de l’equip de govern us desitgem unes molt Bones 
Festes. Que l’any 2018 sigui millor que el 2017 per a tot-
hom!
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Pressupostos 2018
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  • Per centrar-nos en la inversió en el present i futur i en la recuperació de l’estat òptim de les infraestructu- 
   res  que depenen de l’Ajuntament

 – L’augment de la Participació ciutadana → Pressupostos Participatius

OBJECTIUS:
 – DONAR COLOR AL POBLE ESTÈTICA I SOCIALMENT:
  • Millorar els Serveis als Ciutadans, a les Entitats i a les Organitzacions (comerços, empreses, institucions, etc.)
   • Pla de Barris:  Hotel d’Entitats, Centre cívic, ampliació de voreres, carrer del Molí i del Comerç
   • ARRU del carrer Fàbriques
   • Plaça dels “palillos”, Centre de dia, Llar d’Infants, Pompeu Fabra, Zona esportiva
   • Serveis Socials, Joventut, Gent Gran, Entitats
   • Processos participatius: Consell del Poble, Pressupostos 

MINIMITZAR RISCOS FUTURS :
  • ARRU carrer Fàbriques
  • Conservació del Patrimoni: 
   • Pompeu Fabra
   • Cementiri
   • Zona esportiva
   • Altres a concretar, en funció de les subvencions que es puguin obtenir
  • Infraestructures:
   • Millores de la xarxa d’abastament d’aigua, Telecontrol dels pous de captació, mallat de la xarxa, tan 
    ca de la bassa de captació
   • Pla de Sanejament a 20 anys: Nova xarxa a la zona dels carrers Eixample , Pius XII i Sant Miquel
   • Pla de Millora de l’Enllumenat Exterior a 3 anys: Zona del Canyo, Canvi a llums led i Millora dels qua 
    dres elèctrics

INVERSIONS ORIGINADES PELS PRESSUPOSTOS PARTICIPATIUS 2018

 –  Aquesta xifra ens permet plantejar-nos canviar l’èmfasi dels objectius dels pressupostos:
  • Deixar enrere  com a objectiu principal la reducció  i control de despeses, tot i continuar aplicant-ho   
  de forma estricte

ANTECEDENTS:
 – La dràstica reducció de l’endeutament viu en els darrers 5 anys ens ha portat a situar-nos al voltant del 75%.

QUÈ PRETENEM ACONSEGUIR:
  • Millorar la Qualitat de Vida dels ciutadans
  • Incrementar la inversió al nostre poble:
   • Indústria
   • Comerç
   • Turisme
   • Que la Participació ciutadana augmenti i ens ajudi a millorar la imatge d’ANGLÈS
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Subvencions a entitats 2017 ARRU
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SUBVENCIONS A ENTITATS 2017

Enguany s’han concedit les següents subvencions a les Entitats Esportives, Culturals i Socials:

Cal recordar que caldrà  justificar les despeses realitzades abans del 31 de gener de 2018.
Aprofitem per informar-vos que les Subvencions pel 2018 seran convocades durant el primer trimestre de l’any.

El Ple, en data 22 de novembre de 
2017, va aprovar per unanimitat 
aquest conveni.

A finals de 2015, els serveis tèc-
nics de l’ajuntament van posar en 
coneixement de l’actual equip de 
govern una problemàtica latent al ca-
rrer de les Fàbriques que podria tenir 
conseqüències greus per a les perso-
nes que hi viuen i pel municipi, si no 
s’hi actuava a mitjà termini.

Des de l’equip de govern es va 
sol·licitar ajuda i assessorament a 
diferents organismes començant 
per la Diputació de Girona i Dipsalut, 
els quals van apuntar també cap a 
l’Agència Catalana de l’Habitatge.

El 22 de març de 2016 la secre-
tària de l’ajuntament, els tècnics i 
l’alcaldessa es van reunir a l’Agència 
d’Habitatge de Catalunya amb 
el Sr. Carles Sala Roca, secretari 
d’habitatge i millora urbana, el Sr. 
Jaume Forn, Director de la part so-
cial i el Sr. Jordi Sanuy, director de 
qualitat de l’edificació i rehabilitació 
de l’habitatge. Un cop explicada la 
problemàtica de l’antiga colònia Bu-
rés d’Anglès, des de l’Agència es va 
considerar indispensable entrar dins 
dels habitatges per valorar la situa-
ció estructural dels edificis en risc.

El 20 d’abril de 2016 va tenir lloc 
la inspecció ocular dels habitatges 
per part del director de qualitat de 
l’edificació de l’Agència d’Habitatge 
de Catalunya, qui va concloure que 
les parets eren molt sòlides però 
que els cairats de fusta afectats per 
humitats podrien ser perillosos si no 
es canviaven a curt o mitjà termini. 
Va apuntar la possibilitat d’obtenir 
ajudes a la rehabilitació, sempre i 
quan les comunitats de propietaris 
estiguessin  constituïdes i funcio-
nant, però malauradament en el cas 
d’Anglès, la majoria estaven dissol-
tes o simplement no existien. 

Poc després d’aquesta visita, la Di-
putació de Girona obria una convo-
catòria de subvencions per políti-
ques d’habitatge relacionades, entre 
altres, amb la «gestió de comunitats 
de veïns». L’Ajuntament va sol·licitar 
doncs aquesta subvenció i la Diputa-
ció va concedir el màxim de finança-
ment, un 75% del cost de l’empresa 
contractada per constituir o reactivar 
les comunitats. A principis de 2017, 
totes les comunitats de propietaris 
del carrer fàbriques estaven final-
ment constituïdes i funcionant co-
rrectament, recaptant les primeres 
quotes.

Aquest primer gran pas era indis-
pensable per poder obtenir qualse-
vol mena d’ajuda a la rehabilitació. 
Posada aquesta fita en coneixement 
de l’Agència Catalana de l’Habitatge, 
van recomanar a l’ajuntament redac-
tar una memòria valorada de les ac-
tuacions necessàries en matèria de 
seguretat i eficiència energètica, con-
cretament: canvi de teulada incloent 
aïllament tèrmic bàsic, adequacions 
de les instal·lacions elèctriques co-
munitàries, impermeabilització i res-
tauració de les façanes. 

Un cop presentada la memòria valo-
rada, l’Agència va sol·licitar la inclusió 
del projecte al conveni que estàven 
a punt de signar amb el Ministeri 
de Foment pel qual es prorrogava el 
“Plan estatal de Fomento del Alquiler 
de Viviendas, la Rehabilitación Edifi-

catoria y la Regeneración y Renova-
ción Urbanas”. Pels voltants de Sant 
Joan, es va haver de fer una assem-
blea de tots els propietaris del carrer 
fàbriques per votar si decidien o no 
acollir-se a aquesta sol·licitud, essent 
conscients que haurien d’assumir-ne 
una part del cost (però que bona part 
estaria subvencionada) i que haurien 
de ser reallotjats temporalment men-
tre es substituïa la coberta o teula-
da de casa seva. Els propietaris van 
acordar per unanimitat acollir-se a 
aquesta oportunitat. 

El 26 de juliol de 2017, l’Agència 
Catalana de l’Habitatge i el Ministe-
ri de Foment van signar la pròrroga 
del conveni i immediatament van 
sol·licitar la inclusió de la colònia 
Burés d’Anglès a l’ARRU (Àrea de 
Regeneració i Renovació Urbana). 
A mitjans d’octubre el Ministeri res-
ponia afirmativament i sol·licitava la 
signatura de l’alcaldessa d’Anglès 
per tal de formalitzar la inclusió de 
l’actuació. Així dons, el 16 d’octubre 
de 2017 es signava l’acord que per-
metrà al 2018 la rehabilitació de 88 
vivendes i dignificar l’entrada del po-
ble d’Anglès pel carrer de les Fàbri-
ques. En el Ple del 22 de novembre 
es va aprovar per unanimitat el con-
veni signat.

Sense tenir en compte l’IVA, que no 
està subvencionat, el repartiment 
del finançament és el següent:

Conveni i subvencions per dignificar l’entrada al poble 
pel carrer de les fàbriques al 2018
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L’ajuntament ha de disposar de 
partida necessària al pressupost 
de 2018, haurà de redactar el pro-
jecte, licitar les obres i efectuar els 
corresponents pagaments, rebent 
el 70% de subvenció de l’Agència 
d’Habitatge i del Ministeri de Fo-
ment. S’haurà també d’encarregar 
de cobrar la part corresponent als 
propietaris (16,07%).  

Finalment, cal assenyalar que 
l’habitatge degradat fa abaixar els 
preus de mercat dels pisos i atreu 
a gent de pocs recursos econòmics, 
els quals a la vegada no tenen mit-
jans per fer front a les rehabilita-
cions necessàries dels habitatges i 
aquests encara es degraden més. En 
conseqüència, no actuar per evitar la 
degradació cada vegada més accele-
rada d’aquests edificis té un impacte 
negatiu en el mercat immobiliari del 
municipi i representa un perill per 
a la gent que hi viu, amb possibles 
responsabilitats per les administra-
cions.

Al costat, moment de la signatura del 
conveni, el 16/10/2017

ARRU Barri antic

Ampliació voreres del Barri antic

L’ampliació de voreres del Barri Antic 
continua segons el projecte del Pla 
de Barris subvencionat per la Gene-
ralitat. 

La pavimentació del carrer del Molí 
està aturada temporalment per un 
tema arqueològic i un altre vinculat a 
la xarxa elèctrica, però confiem que 
es podrà desencallar aviat. 

D’altra banda, estem intentant inclo-
ure les peticions ciutadanes rebu-
des. 

Aviat s’iniciaran més obres: la refor-
ma de l’hotel d’entitats i la rehabilita-
ció de l’arcada de Can Verdaguer.

El nostre barri antic donarà un tomb 
al 2018!

Carrer Jacint Verdaguer

Carrer Travessera

Carrer Canigó

Carrer Major

Carrer Raval

Carrer Empedrat

Carrer Molí (Zona safareig)

Fanals Carrer Molí Troballa arqueològica
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Obres Burés Obres i serveis

Les obres de rehabilitació del museu 
i antics tallers de la Burés, així com 
l’accés a les calderes i carboneres, 
estan avançant a bon ritme. Segu-
rament per Sant Antoni les podrem 
inaugurar!

L’accés a les carboneres compta 
amb una subvenció del Departa-
ment de Monuments de la Diputació 
de Girona i tota la resta d’obres, són 
subvencionades pel Departament de 
Cultura de la Generalitat.

Rehabilitació museu

Façana vapor Burés

Interior sala museu

Carbonera

Sortida d’emergència sala museu

Sortida d’emergència sala museu

Façana exterior tallers Burés

Teulada tallers Burés

Interior tallers Burés (voltes)

Interior tallers Burés (torn)

Interior tallers Burés

1- Manteniment de l’enllumenat
Hem restituÏt el fanal del carrer dels 
paÏsos catalans que es va malmetre 
en un accident de trànsit, l’assegura-
dora ha  assumit el cost de la restitu-
ció del fanal i la feina. 

Seguim  treballant en la millora de 
les instal·lacions del cementiri nou. 
En aquest cas, s’ha pogut reparar 
tota la instal·lació elèctrica i ja torna 
a funcionar tot l’enllumenat  gràcies 
als treballs del nostre lampista (Xevi 
Puig).

Després de molt de temps hem po-
gut connectar l’enllumenat del  tram 
final del carrer Nord.

Des de la regidoria d’obres i serveis, 
demanem disculpes als veïns afec-
tats  per la tardança en la solució 
d’aquest problema.

A l’exterior de l’antiga estació, s’hi ha 
instal·lat una caixa  de llums  per  tal 
de protegir  el quadre d’endolls.



12 13

Obres i serveis
Acció de GovernAcció de Govern

2- Manteniment zona esportiva
Continuem millorant  les instal·lacions 
esportives  amb la compra de 30  
llums de leds per l’entrada del pa-
velló , aconseguint  el conseqüent 
estalvi energètic i la millora de la 
il·luminació. 

La instal·lació ha anat a càrrec del 
cap de manteniment de la zona es-
portiva (Jordi Danés ). 

També s’han  fet petites reparacions 
a la piscina exterior i s’han col·locat  
parasols  a  la piscina exterior.

3- Reparació i manteniment de places 
i cerrers carretera Santa Coloma.
S’ha millorat la imatge  a l’entrada del 
poble (Ctra. Santa Coloma)  amb la ne-
teja dels escocells, reparació de voreres  
i  la instal·lació de noves  pilones.

4- Carrer Ponent
Col·locació, reparació i pintat de pi-
lones. S’hi ha instal·lat un senyal de 
prohibit abocar residus amb la infor-
mació corresponent a la infracció.

5- Carrer Girona
La brigada ha  reparat la porta de  
Cal Carreter, s’hi ha  col·locat un 
aparcabicis davant de Can Cendra 
i l’empresa de jardineria Moix ha  
plantat  un pruner a l’escocell de 
l’inici del carrer.

6- Carrer indústria
Reparació  de panots de la vorera i 
col·locació d’una tanca.

7- Carrer Sant Miquel
Com a altres carrers de la nostra 
vila, s’han netejat escocells i s’hi ha 
instal·lat una paperera nova.

8- Carrer Triassa
A l’inici  del carrer Triassa  s’hi ha 
instal·lat 4 bancs.
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9- Carrer Avellaneda
Després  de millorar la senyalització 
horitzontal del carrer, s’ha reparat 
la barana i els panots trencats de 
la vorera. També s’ha exigit per part 
dels serveis tècnics, la neteja dels 
terrenys al propietari  de la parcel·la 
de darrera els pisos.

10- Carrer de les Escoles
Poc a poc ,anem treien  les soques 
dels  arbres morts per tal d’evitar el 
risc d’ensopegades que comporta 
pels vianants i d’aquesta manera 
millorem l’estat de les voreres.

11- Carrer Ramon fuster (Cases de 
Solvia)
Després de molt insistir per part 
dels serveis tècnics i diferents re-
queriments a l’empresa Solvia, hem 
aconseguit la tala dels arbres de 
grans dimensions.

12- Plaça de la Rutlla
La brigada ha reparat i pintat tots 
els  bancs i  baranes de la plaça.

13- Plaça Catalunya
S’ha netejat amb  una hidronete-
jadora, on hem pogut descobrir la 
blancor dels seus bancs. S’ha fet 
manteniment de pintura  a tota la 
plaça 

14- Plaça Lluís Companys
En aquesta plaça s’han reparat pa-
nots , pintat bancs , substituÏt  pa-
perera,  s’han netejat els  bancs de 
pedra  i el terra,  tot i la dificultat de  
no tenir cap connexió d’aigua per la 
seva neteja a pressió.

15- Plaça de la Colla Gegantera
No pot ser que una inscripció tan 
bonica i que representa al món ge-
ganter,  estigui descuidada al mig de 
les herbes. S’ha millorat part de la 
plaça i ben aviat es repararà la llosa 
dedicada a la nostra vila gegantera, 
també col·locarem un marc per po-
der-la  fer  més visible. 

16- Edifici del Cau
Amb el material recuperat de l’Hotel 
d’Entitats s’ha pogut substituir tot el 
terra que estava malmès en una de 
les sales del CAU, (antic edifici de la 
Creu Roja). Hem aprofitat per repa-
rar lavabos, làmpades i una porta 
que dóna a la Terrassa.

17- Local de la Policía Municipal
Hem posat punt final a les males 
olors existents des de fa molts anys  
a les dependències de la policia mu-
nicipal ( una imatge val més que mil 
paraules ).

18- Jardins de Can Cendra
Al parc infantil dels  jardins de Can 
Cendra, s’hi ha  instal·lat un gronxa-
dor per a nadons, s’ha  restaurat  i 
recuperat de l’antic parc del Canyo, 
hem  netejat tots els elements del 
parc  i s’hi ha substituït la sorra de la 
sorrera infantil.

Els operaris de Jardineria Moix han 
retirat  el til·ler i les branques caigu-
des per una forta ventada.
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Malauradament hem sofert el roba-
tori del  cable que dóna llum als lava-
bos públics, aviat estarà resolt per la 
nostra brigada.

19- Passeig de l’Estació
Al passeig de l’Estació li cal molta 
feina, en aquest cas la brigada (Toni 
Rabionet, Dani Gros  i Quim Galan) 
han fet una molt bona feina, pintant 
i reparant tots els bancs, pilones, 
baranes, cartells i marquesines del 
passeig. 

Som conscients del mal estat dels 
elements del parc del Passeig, per 
això s’han desmuntat les molles i 
s’ha reparat el gronxador. De cares  
l’any 2018, esperem completar el 
parc amb dos o tres elements  més.

20- Parc i jardins de la Font del Canyo
Continuem   millorant el parc infantil, 
amb la reparació del mur i el pintat 
de les tanques.

Igual que als jardins de Can Cendra, 
també hem sofert bretolades per 
part d’incívics, com la porta dels la-
vabos i la boca de reg, que ja va ser 
reparada per Aqualia i que ara li ha 
tocat a la brigada  reparar-ho.

A causa de la gran quantitat de bros-
sa i pedres de grans dimensions 
que alguns irresponsables tiren a la 
Bassa dels peixos,  s’ha procedit al 
seu buidatge i neteja corresponent. 
Un cop feta la neteja s’ha reomplert 
amb aigua de la Font del Canyo i s’ha 
repoblat amb peixets  de la Bassa  de 
Can Cendra. 

21- Cementiri vell
Tot i que cada vegada s’utilitza menys, 
treballem per aconseguir traslladar 
totes les restes i millorar l’espai, re-
parant la porta de l’entrada, desbros-
sant periòdicament i tapiant portes i 
finestres de la sala d’autòpsies.

Cal esmentar la gran feina feta en el 
trasllat de restes del cementiri vell, 
fet que s’havia produït en molt po-
ques ocasions en els darrers 7 anys.
En aquest any 2017, s’han buidat 10 
nínxols del cementiri vell, estan tra-
mitats i pendents de fer per Auface, 
16 nínxols més.

22- Cementiri nou
Estem molt preocupats per la poca  
seguretat  que oferien els nostres es-
pais municipals.

Només d’entrar, l’equip de govern va 
veure la necessitat de millorar la se-
guretat en aquest indret tan impor-
tant pels nostres vilatans. 

S’ha finalitzat la impermeabilització 
de les cobertes, la retirada de totes 
les columnes,  l’enderroc  dels pan-
teons soterrats i s’han fet les con-
nexions dels lavabos públics a la de-
puradora de la caseta  del guarda.

Malauradament un cop fetes les con-
nexions, hem detectat  un problema 
greu  en el pou de l’aigua que abas-
teix les fonts i  el  reg del cementiri. 
Per falta de partida pressupostària  
estem obligats a mantenir fora de 
servei  els lavabos públics. L’aigua 
de les fonts, està garantida fins a la 
nova construcció del pou, que serà  
durant el 2018.

23- Torrent de la Verneda i camí del 
Vora Ter
Jardineria Albert s’ha encarregat de 
desbrossar el torrent de la Verneda 
del qual s’han tret dos big-bags de 
brossa i deixalles.

També s’ha desbrossat el camí del 
Vora Ter, des de darrera la fàbrica  
Burés fins a Can Biel, s’ha aprofitat 
per arreglar les tanques, on hi falta-
ven un parell de llistons.
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25- Vespa asiàtica al carrer del 
Molí
El dilluns 20 de novembre es va 
destruir un rusc de vespa asiàtica. 
Aquesta espècie és una depreda-
dora de les abelles comuns i una 
amenaça per l’ecosistema. No és es-
pecialment agressiva per a les perso-
nes però mata moltes abelles i s’ha 

PROU INCIVISME!

Pàrquing del pavelló

Carrer d’Avall

Carrer Ramon Fuster

Carrer Travessera (D’Avall amb Major)

Carrer d’Avall (Ajuntament)

Pàrquing darrera carrer Fàbriques

Entrada al poble (Carrer Triassa)

24- Material comprat
L’Ajuntament ha fet una compra de 
100 cadires i 20 taules + 2 carros 
per portar el material.

Shan comprat fundes  per garantir 
la millor conservació de les grades i  
cortines del polivalent

Amb la compra de la hidronetejadora  
podrem  netejar més a fons i despin-
tar parets.

Carril bici

convertit en una espècie invasora. És 
especialment dificultós i costós des-
truir els nius degut a la gran alçada 
en què els fan.

Va caldre una grua amb un braç ar-
ticulat de 40 metres i un tractament 
especial que ataca el sistema ner-
viós dels insectes per acabar amb 
un rusc ple de vespes. La policia mu-
nicipal va coordinar el trànsit durant 
l’actuació. 
(Fotografies: Pep Armengol)
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El divendres 15 de setembre va finalitzar el període de votacions de les pro-
postes d’inversió pels pressupostos del 2018. Com bé sabeu, totes les propos-
tes van sortir d’un procés de participació ciutadana.

Avui us presentem els resultats.

Hi ha hagut 289 persones que han emès el seu vot. En verd podeu veure mar-
cades les propostes que es duran a terme el proper 2018.

Consell del poble

L’ajuntament va iniciar a principis d’octubre el procés per 
a la creació del Consell del Poble, un òrgan de participa-
ció ciutadana de caràcter consultiu que identifica temes 
d’interès municipal i delibera sobre les problemàtiques 
que afecten al poble. És un espai que recull la pluralitat de 
la vida del poble, construït sobre la base d’una confiança 
mútua entre entitats, ciutadans i Ajuntament. 

El Consell del Poble és, per tant, un òrgan on es fomen-
ta el debat i respecte, per tal de prendre decisions de 
forma documentada i consensuada, amb l’objectiu de la 
millora del municipi. També pretén ser un mitjà de comu-
nicació bidireccional en el qual l’ajuntament explica les 
línies i estratègies de les seves polítiques d’actuació i la 
ciutadania hi aporta idees, coneixement i propostes de 
millora.

Consell del Poble

El procés es va iniciar la primera setmana d’octubre amb 
l’assistència de representants de la majoria d’entitats i 
associacions culturals, socials i esportives. Mitjançant 
una dinàmica de grup es van recollir les opinions de tots 
els presents per tal de traslladar-ho al reglament del Con-
sell del Poble.

Dilluns 30 d’octubre a les 20h es va dur a terme una sessió 
de treball oberta,  per posar en comú l’esborrany d’aquest 
reglament i es va acabar consensuant el text definitiu.

El proper dilluns 11 de desembre tindrà lloc la primera 
sessió del Consell del Poble ja constituït com a tal i a partir 
del 2018 tindrà una periodicitat trimestral tot i que podrà 
ser convocat d’urgència si és necessari.

Aquesta iniciativa compta amb una subvenció de la Dipu-
tació de Girona.
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Des de l’Ajuntament d’Anglès s’ha 
decidit donar suport econòmic al 
projecte «Robòtica i Emprenedoria 
a la Selva interior» que el Centre de 
Recursos Pedagògics de la Selva i 
diverses escoles de la comarca han 
engegat com a projecte pilot aquest 
curs 2017-2018.

L’Ajuntament d’Anglès hi farà una 
aportació de 2000 € que aniran 
destinats a la compra de dos kits de 
robòtica i al finançament d’una for-
mació específica de 30 hores per a 
diferents mestres per tal que aquest, 
un cop rebuda la formació, desenvo-
lupin un projecte específic en el seu 
centre.

L’objectiu d’aquest projecte és poten-
ciar la introducció de la robòtica en 
els centres de primària, una activitat 
que potencia de manera molt signi-
ficativa la lateralitat, el pensament 
computacional, la imaginació, la 
creativitat, la cooperació… Concep-
tes que facilitaran els aprenentatges 

Suport a projectes educatius comarcals. Taller de Hip hop i xerrades violència de gènere

en les àrees instrumentals i que, des 
de fa uns cursos, ja es treballen a 
l’Institut Campalans en un grup de 
treball – els «Campalanets»- que ha 
participat i guanyat diversos premis i 
reconeixements.

Al final d’aquests primer any del pro-
jecte (hi participen 10 escoles) es 
farà una mostra dels treballs rea-
litzats a les escoles que permetran 
mostrar els resultats d’aquest pla 
pilot.

Amb aquest suport, l’Ajuntament 
d’Anglès augmenta la seva participa-
ció en diferents projectes educatius 
de la comarca. En aquest sentit, des 

de fa dos anys, l’Ajuntament d’Anglès 
participa activament en l’organització 
de la Jornada Esportiva de la Selva, 
donant suport econòmic, material 
i logístic al Centre de Recursos Pe-
dagògics i, des de l’any passat, s’ha 
incorporat a la mostra de treballs de 
recerca de la Selva amb l’aportació 
d’un premi en metàl·lic per tal de pre-
miar l’excel·lència acadèmica dels 
alumnes de batxillerat de l’Institut 
Campalans. Per acabar, aquest curs, 
hem donat suport al projecte «el joc 
perdut» per a nens i nenes de P5 que 
aquest any es durà a terme per pri-
mera vegada gràcies a la Diputació 
de Girona i al Consell Comarcal de la 
Selva.

El passat 16 i 23 de novembre, es va dur a terme un 
taller de rima i hip hop adreçat als i les joves del muni-
cipi que els interessa aquesta cultura urbana. De la mà 
del formador U-Vins, 8 joves d’Anglès van poder conèixer 
l’origen als anys setanta d’aquest moviment i la seva 
evolució. També van crear de manera col·lectiva la lletra 
d’una cançó i la van cantar partint d’una base que els va 
ajudar a ajustar el ritme i els tempos. El grup va fer una 
valoració molt bona de l’experiència i va posar de mani-
fest les ganes d’endegar altres activitats per l’estil per tal 
de dinamitzar la joventut del poble.

Per altra banda, el 27 i 28, aprofitant l’exposició “Vio-
lència masclista en la parella: desmuntem mites?” de 
l’Institut Català de les Dones que estava en préstec a la 
Biblioteca coincidint amb el Dia Mundial contra la violèn-
cia envers les dones (25-N), es van realitzar tallers de di-
namització de la mateixa amb els grups de 4t d’ESO i 1er 
de Batxillerat de l’institut Rafael Campalans. Després de 
treballar en petits grups alguns dels plafons, es van crear 
debats entorn temes com la gelosia, el control a través 
del mòbil i les xarxes socials, l’ús sexista del llenguatge i 
els micromasclismes.

Ambdues activitats es van dur a terme al pis de dalt de 
l’Estació, ja que a partir d’ara es volen trasllar en aquest 
espai les activitats municipals que es facin destinades al 
col·lectiu jove.
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L’Ajuntament d’Anglès ha estrenat 
un nou canal de comunicació di-
recta amb la ciutadania a través de 
l’aplicació de missatgeria instantà-
nia per a mòbils Telegram.

Telegram és una aplicació gratuïta 
molt més segura, ràpida i senzilla 
que d’altres aplicacions de missat-
geria mòbil i que permet formes de 
comunicació que fins ara només es 
podien aconseguir en aplicacions de 
pagament.

Una d’aquestes formes de comuni-
cació són els canals de subscripció 
que permeten trametre missatges a 
un nombre il·limitat de subscriptors. 
Qualsevol persona amb l’aplicació 
instal·lada hi pot accedir només bus-
cant el nom d’usuari de l’ajuntament 
(mireu les instruccions d’instal·lació 
en el quadre adjunt). Com a curiosi-
tat dir-vos que la Generalitat de Ca-

Nou Canal de Telegram de l’Ajuntament d’Anglès

talunya va ser el primer govern euro-
peu en utilitzar aquesta eina el maig 
de 2016.

Actualment més de 200 persones 
ja reben puntualment als seus mò-
bils informacions relatives a avisos 
d’emergències, notícies d’actualitat 
municipal o convocatòries diverses 
relacionades amb l’ajuntament.

L’Ajuntament ha obert aquest canal 
digital de comunicació com un com-
plement àgil, directe i immediat a to-
tes les vies de comunicació obertes o 
profundament actualitzades aquesta 
legislatura: la web municipal (www.
angles.cat) el portal de participació 
ciutadana (som.angles.cat) i el per-
fils oficials de Twitter i Facebook amb 
prop de 1500 seguidors. 

Què és el Telegram?
El Telegram és una aplicació de mis-
satgeria enfocada en la seguretat i la 
velocitat: és súper ràpida, senzilla i 
gratuïta. Podeu utilitzar el Telegram 
en tots els vostres dispositius alhora, 
enviar tota mena de fitxers, adhesius, 
GIF; crear grups, supergrups i canals i 
interactuar amb bots automatitzats.

Un dels punts forts del Telegram és la 
seguretat que ofereix en les comuni-
cacions. Per defecte, a qualsevol xat 
o grup, tots els missatges són xifrats 
als clients i desxifrats als servidors, 
per la qual cosa els missatges no es 
poden interceptar. A més, si l’usuari 
desitja un nivell més de protecció, els 
Xats Secrets especials del Telegram 
utilitzen xifrat extrem a extrem, no 
deixen rastre als servidors, poden 
tenir autodestrucció dels missatges i 
aquests no es poden reenviar. A més, 
els xats secrets no formen part del 
núvol de Telegram, només es poden 
accedir amb el dispositiu amb què es 
van crear. Gràcies a que les aplica-
cions són de codi obert, tot això es 
pot comprovar i verificar, no cal que 
us refieu de la paraula de ningú.

S’està seguint el procediment per crear l’ordenança 
que regularà l’estacionament gratuït amb temps li-
mitat a la zona comercial - centre d’Anglès.
Del 10 al 17 de novembre va estar disponible al 
web de participació ciutadana som.angles.cat la 
consulta per rebre aportacions en relació a aques-
ta qüestió. El dia 27 de novembre es va organitzar 
una reunió amb els comerciants a fi de conèixer el 
seu punt de vista i la proposta que es va valorar 
com a molt encertada va ser aquesta:

ESTACIONAMENTS GRATUÏTS AMB TEMPS LIMITAT: ZONA COMERCIAL - VERDA

El temps previst per a l’estacionament 
estarà limitat a 1 hora i mitja. A les bo-
tigues d’Anglès, a l’ajuntament i a la 
biblioteca es podran obtenir rellotges 
per poder marcar l’hora d’entrada i 
sortida. L’horari previst és de 9 a 13 
i de 16 a 20 de dilluns a dissabte i el 
diumenges de 9 a 13 degut al mer-
cat. Fora d’aquestes hores es podrà 
estacionar amb continuitat.
Per estacionaments de llarga du-
rada hi haurà la Plaça dels Palillos, 
on es millorarà el terra; la plaça 
dels Horts on queden 35 estaciona-
ments normals i a can Ciscot a més 
de tots els carrers on hi ha habilitat 
l’estacionament normal.

Amb aquesta mesura es vol incen-
tivar la disponibilitat de places al 
centre de la població a fi de facilitar 
l’accés als comerços i molt especial-
ment a les persones que hagin de 
carregar amb pesos.

No cal dir que allò més aconsellable 
és desplaçar-nos pel poble a peu i 
així afavorir el contacte amb les per-
sones que trobem, fer un xic més 
d’activitat física i disminuir la conta-
minació produïda pels vehicles.

L’aprovació d’aquesta ordenança, un 
cop aprovada pel ple encara dispo-
sarà de 30 dies on es podran presen-
tar esmenes.

● PLAÇA DELS HORTS: 13 places
● PLAÇA CATALUNYA/CARRER NORD: 2 places
● CARRER PONENT: 6 places
● CARRER SANTA MAGDALENA: 3 places
● CARRER COMERÇ: 3 places
● CARRER GIRONA: 9 places
● PLAÇA DE LA RUTLLA: 5 places
● CARRER VERNEDA: 9 places
● FARMÀCIA ADELA: 1 plaça (15 minuts)
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Fa uns mesos ja us informàvem 
de l’extrema necessitat que tenim 
d’incrementar els ratis de reciclatge, 
tant Anglès com a la resta de munici-
pis catalans, per donar compliment a 
les normatives catalanes i europees 
que imposen gravàmens ambientals, 
cada cop més acusats, sobre els re-
sidus que portem sense separar als 
abocadors.

Evidentment, a aquest greuge econò-
mic, que afecta directament les taxes 
d’escombraries que paga cada llar i 
cada comerç municipal, cal afegir-hi 
el greuge mediambiental que suposa 
la pèrdua de matèries primeres que 
afecta a la sostenibilitat del planeta.

Tant és així que des de l’ajuntament 
ens hem proposat diferents millores 
en els serveis de recollida de residus 
municipals, previstes per a principis 
d’any, amb l’objectiu de fomentar la 
participació de la ciutadania en el re-
ciclatge.

D’entre les millores previstes us des-
taquem, en primer lloc, la propera 
posada en funcionament de la deixa-
lleria supramunicipal de la Cellera de 
Ter que donarà servei als municipis 
d’ Amer, Anglès i La Cellera; tractant.-
se d’una iniciativa promoguda per la 
voluntat d’Anglès i dels nostres mu-
nicipis veïns d’oferir un servei més 
ampli i de menor cost als nostres 
conciutadans.

Paral·lelament a aquesta important 
millora, també a principis d’any en-
cetarem, una intensa campanya per 
afavorir la recollida de la fracció or-
gànica, que és la fracció que es troba 
en els nivells més baixos de reciclat-
ge i de menor qualitat del material 
recollit.

Així, en breu observareu el desen-
volupament de diferents accions re-
lacionades amb la separació de les 
restes de menjar:

− Substitució de tots els contenidors 
de fracció orgànica per nous models 

PARLEM DE RESIDUS

L’any 2018 a Anglès millorarem els serveis de recollida de residus

de tapa reduïda, que eviten la intro-
ducció d’altres residus no orgànics 
que perjudiquen el procés de com-
postatge.
− Campanya informativa als establi-
ments comercials orientada sobretot 
als generadors de fracció orgànica.
− Foment del compostatge casolà, 
obsequiant nous compostadors a 
les llars que vulguin obtenir el seu 
compost amb les pròpies restes de 
menjar.

Per aprofundir en la posada en fun-
cionament d’aquestes millores, 
l’Ajuntament i el Consell Comarcal 
organitzaran una xerrada informati-
va sobre l’actual problemàtica que 
envolta la gestió dels residus, a la 
qual sereu convidats ben aviat.

Anglès, 30 de novembre de 2017

Aqualia ja ha finalitzat la renovació 
dels trams de plom que formen part 
de la xarxa municipal d’abastament 
d’aigua d’Anglès. Concretament 
s’han renovat 80 escomeses de 
plom que hi havia a la xarxa del mu-
nicipi d’Anglès per tal de complir amb 
el Reial Decret 140/2003, que esta-
bleix els criteris sanitaris de qualitat 
de l’aigua de consum humà. Les anti-
gues escomeses han estat substituï-
des per unes de polietilè, un material 
respectuós amb el medi ambient.

Amb aquesta actuació, l’empresa 
que gestiona el Servei Municipal 
d’Aigües millora el servei, elimina les 
fuites d’aigua que es produïen en les 
escomeses antigues i garanteix la 
qualitat de l’aigua subministrada.

L’aigua d’Anglès està sotmesa a un 
estricte control de qualitat, des de 
l’origen de l’abastament fins que 
arriba als domicilis, d’acord a la nor-
mativa sanitària vigent, per això, es 
realitzen cada any més de 4.000 de-
terminacions analítiques de l’aigua, 
en les quals es controlen un total de 
91 paràmetres, tant fisicoquímics 
com  microbiològics. 

Aqualia executa anualment el Pla 
de Neteja i Desinfecció dels Dipòsits 
d’Aigua que abasteixen al municipi. 
Aquestes tasques formen part del 
Pla d’Autocontrol i Gestió del Sub-
ministrament del Servei Municipal 
d’Aigües.

Renovades les escomeses de plom d’aigua potable
d’Anglès per garantir la qualitat de l’aigua

Aqualia ha canviat totes les escomeses de plom per complir amb la normativa 
sanitària i eliminar les fuites d’aigua que provocaven les antigues 

Per més informació:
Departament de Comunicació
comunicación@aqualia.es
www.aqualia.com
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i Desenvolupament Local) va provo-
car que el consorci ja no disposés de 
personal adscrit i va impossibilitar el 
seu correcte funcionament. A més, 
la separació d’un dels membres 
(l’ajuntament d’Osor) el passat 1 de 
maig 2017, va contribuir encara més 
a augmentar la seva inoperància.

Pels motius exposats, en aquesta as-
semblea es va proposar als membres 
del consorci Ter Brugent l’aprovació 
de la seva dissolució i liquidació, da-
vant la impossibilitat de continuar 
en funcionament a l’empara de 
l’article 25 dels estatuts del consor-
ci i de l’article 324.1.c i d del Decret 
179/1995, de 13 de juny, del Regla-
ment d’obres, activitats i serveis dels 
ens locals (ROAS). Els membres de 
l’assemblea ho van aprovar per una-
nimitat.

En data 24/10 el Consell Comarcal 
de la Selva al qual es trobava adscrit 
el Consorci Ter Brugent va convocar 
una assemblea general. Hi van assis-
tir, a més del president, secretari i in-
terventora accidental del Consell, els 
alcaldes i alcaldesses d’Amer, La Ce-
llera de Ter, Sant Julià de Llor i Bon-
matí, Susqueda, Les Planes (delegat 
en l’alcalde de Bonmatí) i Anglès.

L’any 2006 es va constituir el Consor-
ci per a la promoció del Ter Brugent 
i ha anat treballant, amb una part 
important de subvencions públiques, 
per la promoció econòmica del terri-
tori, elaborant estudis i informes que 
han permès fer una radiografia de 
l’estat dels nostres pobles i construir 
una estratègia de futur.

Amb l’entrada en vigor de la LRSAL 
(Llei de Racionalització i Simplificació 
de l’Administració Local), tot i adap-
tar els estatuts a aquesta normativa, 
la capacitat d’actuació del Consorci 
ja va quedar limitada per la llei. El 
fet que, per al 2017, la Generalitat 
ja no pogués renovar la concessió 
de les subvencions per disposar de 
les figures d’AODL (Agent d’Ocupació 

El romanent de tresoreria del Con-
sorci a 31 de desembre de 2017 es 
preveu que sigui de 45397,95€. Es 
traspassa la responsabilitat de ges-
tió d’aquests diners al Consell fins 
el 31 de desembre de 2018. Un cop 
assumits tots els pagaments i liqui-
dacions corresponents, el Consell 
repartirà els fons restants entre els 
municipis proporcionalment a les 
quotes aportades.

Pel que fa a la subvenció al projecte 
europeu EFA219/16 COOP’ART del 
qual el Consorci var resultar benefi-
ciari, el Consell Comarcal de la Selva 
assumirà el lideratge de la part de 
projecte que corresponia al Consor-
ci Ter-Brugent, coordinant les actua-
cions corresponents en els nostres 
municipis.

Els alcaldes del Ter Brugent conti-
nuem mantenint reunions mensuals 
per abordar temes comuns com les 
ambulàncies, la deixalleria manco-
munada, la dinamització empresarial 
i comercial i altres temes d’interès 
comú. S’està estudiant la via dels 
convenis entre municipis per dur a 
terme petits projectes comuns.

Ja posada de ple en la meva tasca 
com a regidora us puc dir que és 
més complicat del que pot semblar. 
El funcionament d’un ajuntament és 
molt complexe , per qualsevol cosa 
que es vol fer s’han de seguir  tot una 
sèrie de tràmits que fa que  des de 
que es decideix fer una cosa fins que 
es pot dur a terme passa un temps 
considerable.

Per poder conèixer les necessitats  
de la meva regidoria he començat 
per fer reunions amb els diferents 
col·lectius implicats en aquesta re-
gidoria:  s’han fet reunions amb les 
paradistes del mercat així com amb 
els botiguers i comerciants del po-
ble. També amb el Consell comarcal  
i amb la Diputació.

Amb el Consell Comarcal de la 
Selva s’ha signat un conveni de 
col·laboració per el desenvolupament 
d’accions conjuntes per promocionar 

Regidoria de promoció econòmica i turisme

el producte turistic-cultural del Ves-
comptat de Cabrera , un projecte que 
pretén potenciar amb un tipus de tu-
risme determinat els pobles que van 
formar part del Vescomptat de Ca-
brera. Anglès en va formar part des 
del segle XI fins el XVII i va ser un dels 
nuclis més importants. De ben segur  
que  pot ser projecte molt beneficiós 
per el nostre poble

A partir les reunions amb els mar-
xants i comerços del poble  han anat 
sorgint demandes i necessitats  que 
intentarem satisfer.

Una de les necessitats que es va fer 
palesa, i que ja era i és una de les 
meves prioritats, és la millora de la 
senyalització dels establiments i re-
cursos del que disposa Anglès. Per 
això , de cares als pressupostos de 
l’any que ve una part la destinarem a 
millorar aquest aspecte, complemen-
tant la senyalització que ja existeix i 

posant-ne de nova tant a dins com 
a fora del poble perque la gent que 
passa pel  nostre poble sàpiga que 
Anglès és un poble amb molts recur-
sos  tant a nivell comercial  com de 
patrimoni, cultura, natura...

També un dels temes que preocupen 
és el tema de l’aparcament ,tema 
que ja s’està treballant des  de la re-
gidoria corresponent.

Dir-vos també que estem treballant 
per la preparació de la propera edi-
ció de la Fira de Sant Antoni , la XXIII, 
que amb l’ajuda de la comissió i dels 
voluntaris esperem que sigui  un èxit 
i que el bon temps ens acompanyi.

De moment res més. Espero que en 
el proper butlletí us pugui explicar 
més novetats.
A la vostra disposició

Neus Moragas i Fontané
Regidora de promoció econòmica i turisme

Dissolució Consorci ter-Brugent

Com ja es va explicar en el butlletí 
anterior l’Ajuntament d’Anglès ha re-
novat la seva imatge visual i la seva 
identitat gràfica amb l’aprovació d’un 
manual d’imatge corporativa en el 
qual es recullen, no només el logotip 
i el nou símbol, si no també la que ha 
esdevingut la tipografia oficial (tipus 
de lletra) i el disseny de tots els ele-
ments de comunicació interna i ex-
terna que des de fa unes setmanes 
ja està utilitzant.

La nova imatge gràfica, en cap cas, 
no substitueix l’escut oficial de la 
vila, que resta plenament vigent per 
les funcions que la llei regula tan en 
la seva versió tradicional com en la 
seva versió sintètica de principis dels 
anys 80.

L’aposta que més ha cridat l’atenció 
de la nova imatge ha estat la deci-
sió de prescindir de la corona de Vila 
de l’escut per donar rellevància als 
elements distintius de l’escut i al lo-
gotip identificatiu de l’ajuntament al 

Consideracions sobre la nova imatge gràfica de l’ajuntament

qual pertany. Aquesta decisió respon 
a la voluntat de simplificar el símbol 
i de treure un element punxant i ex-
traordinàriament sobredimensionat 
respecte la resta de l’escut que no 
aporta cap informació significativa 
(quanta gent sap distingir si es tracta 
d’una corona de poble, de vila o de 
comarca comptant el nombre de tor-
res i portes?) i en canvi ocupa molt 
d’espai.

Amb el nou disseny la visibilitat de 
la nostra vila en cartells, programes 

i tot tipus de material gràfic ha aug-
mentat considerablement ocupant el 
mateix espai que ocupaven les ante-
riors representacions.

Per cert, no hem inventat res. Girona, 
Figueres, Tarragona, Sant Cugat, Vic, 
Reus, Manlleu, Vilanova i la Geltrú i 
molts d’altres (tots ells amb manu-
als d’imatge corporativa elaborats i 
aprovats en els darrers anys) pres-
cindeixen de la corona de l’escut en 
el símbol que acompanya el logotip:

Representants ajuntaments

Ambit Consorci
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Des d’Anglès construint la Repú-
blica.

El 2017 ha estat un any ple d’emoci-
ons i de reptes polítics. El 2017 tots 
els catalans i catalanes hem contri-
buït a escriure una part important de 
la nostra Història, sense cap mena 
de dubte, aquest any ha representat 
un punt d’inflexió, un punt de no re-
torn cap a la plena sobirania del nos-
tre país.

Qui hauria pensat a l’inici d’aquest 
trepidant any que ara finalitzem, que 
un diumenge d’octubre gran part 
dels veïns i veïnes d’Anglès es lleva-
rien ben aviat per defensar les urnes 
i la democràcia a l’emblemàtica Bu-
rés? Qui s’hauria imaginat que el 27 
d’octubre es proclamaria la Repúbli-
ca catalana? I qui hauria gosat imagi-
nar que l’Estat espanyol demostraria 

Grups municipals

Grup Pau

CUP Anglès

el seu autèntic tarannà repressor i 
antidemocràtic? 

És ben cert que el 2017 no ha deixat 
indiferent a ningú. I el més important 
de tot és que Anglès ha estat a l’alça-
da de les circumstàncies, defensant 
la Burés, denunciant la pèrdua de lli-
bertats civils i polítiques i exigint que 
els nostres presos tornin a casa. 

I això tot just acaba de començar! El 
passat mes d’octubre es va celebrar 
la primera reunió del Comitè en De-
fensa de la República (CDR) a Anglès, 
i ja fa una colla de dies que un grup 
de persones ens reunim cada setma-
na per garantir l’efectivitat dels resul-
tats de l’1 d’octubre i per vestir els fo-
naments de la nova República. I això, 
també és Història, estem construint 
el nostre futur des del nostre poble, 
com a col·lectiu, i feia molt de temps 

L’equip de Govern ha decidit apu-
jar el preu de l’aigua. PAU creiem 

que no són moments d’apujar aquest 
bé tan preuat i de primera necessi-
tat.

Pla financer.- Com que s’esta com-
plint les directrius de la passada legis-
latura hem demanat que s’abaixessin 
les carregues que tenim  que suportar 
els veïns , però l’equip de govern ha 
declinat la nostre proposta.
 
Gales - Festes.- Per fer front a les des-
peses  dels 60.000 euros  destinats 
passarem als 80.000
 
Jocs Infantils.-  PAU varem  presen-
tat una moció  aprovada per tots els 
Grups Municipals per tal d’adaptar 
els jocs infantils i els seus entorns 
als infants amb discapacitats.  
 
Seguretat Carrosses dels Reis.- L’any 
passat PAU va presentar una Moció 

aprovada per tots els Grups, espe-
rem que enguany es faci realitat.
 
Consorci Ter - Brugent.-  S’ha dissolt,  
penseu que aquestes darreres legis-
latures  ha estat un nucli dinamitza-
dor d’Anglès i pobles veïns, PAU la-
mentem  aquesta decisió

Piscines Municipals. Esperem que  
l’equip de govern tingui present  les 
deficiències detectades en les ins-
peccions de Dipsalut.
 
Naus Bures. Els taulats que donen a 
la carretera també   s’estan enfons-
ant. Hem demanat a  la regidoria per-
tinent  que   per tal d’evitar quelcom 
accident seria bo  fer-hi actuacions.

Pompeu Fabre. El Departament d’En-
senyament ha fet inspeccions sobre 
mesures preventives , esperem que  
si han deficiències se solucionen com 
més aviat millor. El  mateix en quan 

als  informes demanats  per part de 
la Direcció General de Mines
 
Eleccions al Parlament 21 D .  PAU   
entenem no tot s’acaba amb unes 
eleccions, hi ha l’endemà i l’endemà 
de l’endemà on tots els ciutadans i 
ciutadanes del poble ens creuarem 
cada dia per anar a la feina, metge, 
escoles, esdeveniments  etc etc  i 
que res en  faci canviar la nostre ma-
nera de fer i ser  per quelcom decisió 
lliure i democràtica

Bon Nadal i Any Nou  és el que re-
alment us desitgem. Que la salut 
estigui dins vostre i les vostres llars,  
que ens acompanyi  en el trajecte 
d’aquest proper 2018.

que un esdeveniment d’aquest tipus 
no tenia lloc a Anglès.

Feia molt de temps que els angle-
sencs i anglesenques no ens sen-
tíem identificats amb un projecte 
comú, dins la diversitat i la pluralitat 
de visions i ideologies (i que això no 
falti mai!), de fet, feia molt de temps 
que no ens sentíem tan POBLE.

I com dèiem, això només és el princi-
pi, perquè el CDR actuarà com a pun-
ta de llança, no únicament per a la 
construcció de la República, sinó que 
serà una part importantíssima per a 
la reconstrucció del teixit associatiu 
de la nostra vila i la recuperació d’un 
sentiment comú i comunitari del que 
ha de ser i del que serà Anglès.

Escrit conjunt del grup municipal de la CUP i de la secció local de l’ANC a Anglès

Manteniment de camins
Acció de Govern

Durant els mesos de desembre i 
gener s’estan fent feines de mante-
niment del ferm d’alguns camins pri-
maris del municipi.Camins primaris 
són aquells camins que tenen una 
amplada mínima de 5metres i que 
permeten el pas creuat de dos ca-
mions de tipusBomba Rural Pesada. 
Molts d’aquests camins primaris 
necessiten una ampliació a fi de 
complir amb les característiques 
que han de tenir. Per fer aquestes 
ampliacions s’ha previst demanar la 
confecció d’un Pla Director i d’un pro-
jecte d’execució que s’espera tenir 
per l’any 2018 i poder començar-hi a 
treballar tan aviat com es pugui.

Ara per ara ens hem de conformar 
amb fer-hi un manteniment que su-
posarà tapar el forats i roderes pro-
nunciades i crear el talla-aigües ne-
cessaris per evitar que la pluja els 
malmeti.

Aquests son els camins on s’està ac-
tuant:

• PR03 - CAMÍ DE SANT AMANÇ I 
SANTA BÀRBARA (Camí de terra que 
des de la C-63, passant per l’ermita 
de Sant Amanç enllaça amb el PR01 
i amb l’ermita de Santa Bàrbara.– 
5,29 km. 

• PRO4 - CAMÍ DE SANT PERE SES-
TRONQUES A LA N-141 ANTEX (Camí 
de terra que des de la granja d’en 
Miquel Pol arriba a l’ermita de Sant 
Pere Sestronques i enllaça amb el 
PR05. – 2,01 km 

• PRO5 - CAMÍ DE SANT PERE SES-
TRONQUES A LA C-63 PER CAN ROS-
SINYOL I CAN CULNEGRE (Camí de 
terra que des de la C-63, passant per 
Can Rossinyol i Can Culnegre enllaça 
amb el PR04 i l’ermita de San Pere 
Sestronques.– 1,97 km 

MANTENIMENT DE CAMINS PRIMARIS PER A LA PREVENCIÓ D’INCÈNDIS FORESTALS

• PT06 - CAMÍ DEL CARREU NOU AL 
PUIGVENTÓS, AL PUNT D’AIGUA I LA 
C-63 (Camí de terra que des del nucli 
enllaça amb la C-63 tot passant pel 
punt d’aigua del sector i el Puigven-
tós. - 3,23 km. 

• PT07 - CAMÍ DE CAL GRAVAT AL 
PUIGVENTÓS (Camí de terra d’enllaç 
entre el PR06 a l’altura del Puigven-
tós i el PR04 per Cal Gravat.– 1,30 
km
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Gales Gales

Hereus i Pubilles que ens van visitar Gales 2017

Hereu i Pubilla  2017

Activitat infantil al Canyo amb RIKUS

Castellers de Figueres 2017

Pujada de caixes

Xuca-Mulla amb les voluntàries de OncolligaConcurs de petanca

60 anys de Cau Pregoners 2017

Ambient de nit al Canyo

Toni Albà - Audiència I-real

Correfoc 2017

Got Gales 2017

La Banda de Puigdafrou 2017

Química per famílies
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Festa del remei

Cursa carrilet  2017

Entrega de premis dels concursos de ratafia i pintura Ronda de motos

Taller de cuina infantil

Gales

Concert Irene Carreras

Havaneres amb Peig Fregit 2017

Festa de la Escuma 2017

Nova Gim Jazz 2017

Sopar Jove 2017

Sopar de voluntaris

Sopar de voluntaris

INGRESSOS I DESPESES FESTES DEL REMEI 2017INGRESSOS I DESPESES GALES 2017
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Llar d’infants

Marató de donació de sang

El divendres 27 d’octubre es va celebrar la Castanyada a la Llar d’Infants, conjuntament amb les persones grans del 
Centre de Dia “El Molí de Cuc”. Enguany, van participar activament preparant els mocadors que l’AMPA del Cucut va 
obsequiar per a tota la mainada, fent moniatos al forn i tallant les castanyes.

Aquest passat dissabte 25 de novembre, es va fer la 1ª 
Marató de Donació de Sang a Anglès.

Desprès d’un any de treball intens de la Quima Casas i en 
Ramon Pibernat, en coordinació amb el Banc de Sang i 
Teixits de Girona i l’Associació de donants de sang, podem 
dir que la Marató de donació de sang s’ha fet realitat. Ha 
estat un repte molt important,  que s’ha afrontat amb mol-
ta il.lusió i esperança. I els resultats obtinguts han estat 
excel.lents. 

Tal com va explicar la responsable de promoció del Banc 
de Sang i Teixits de Girona, la Sra. Meritxell Casacuberta, 
a Catalunya hi ha sang pels propers sis dies; nivell que 
es considera baix. La tendència dels darrers temps indica 
una reducció del nombre de donacions. Per això és molt 
important aconseguir una bona participació en actes com 
el que es va organitzar al municipi. 

LA MARATÓ DE DONACIÓ DE SANG MOBILITZA ANGLÈS

Centre de dia

També vam fer taller de panallets i gairebé tothom va 
participar fent-ne uns quants. Vam preparar la massa 
amb farina d’ametlla, moniato cuit i una mica de sucre. 
Els vam fer ben variats: pinyons, ametlles, coco, cacau, 
cafè i amb cirera confitada.  Ens van quedar boníssims!

El dia 3 de novembre vam celebrar 
els 11 anys del Centre de Dia.

Vam començar llegint uns poemes de 
tardor que ensagraden molt  i va ve-
nir la Mª Àngels Boadella de l’Escola 
de Música a fer-nos gaudir, fent un 
tastet de balls i cançonspopulars 
que ens van fer recordar la nostra jo-
ventut. Després vam fer un berenar 
de gala per arrodonir la festa.

Hem col·laborat a la Castanyada que vam fer conjunta-
ment amb la Llar d’Infants “El Cucut”, tallant els mo-
cador que l’AMPA va regalar a tota la mainada i a les 
educadores, vamtallartoteslescastanyes i vamcoure-
elsmoniatos que vammenjar al pati, totsjunts. Una de 
les nostres gerocultores, la Laura, va fer de castanyera 
i vamgaudirmolt de la companyia de la mainada i les 
famílies. 

L’Equip del centre de dia

Centre de dia “EL MOLÍ DE CUC”
Aquests mesos d’octubre i novembre hem estat molt 
entretinguts al Centre de Dia!
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Sant Amanç

El passat 18 de novembre de 2017 
ens va deixar en Lluís Güell Valentí, 
més conegut com en Lluís de Can 
Soldat.

En nom de l’agrupació de Sant Amanç 
aprofitem l’ocasió per explicar qui 
era, què va fer i agrair-li la feina feta.

En Lluís de Can Soldat era fill del mas 
Soldat, prop de l’església de Sant 
Amanç on va viure tota la seva vida 
. Casat i amb 5 fills va treballar més 
de trenta anys a l’Antex, alternant 
aquesta feina amb la de pagès al 
mas. Era un bon home, treballador i 
voluntariós (d’aquests que no saben 
dir mai que no a res) i durant molts 
anys va col·laborar amb diferents 
entitats; amb la “cavalcada de reis”, 
quan les carrosses eren arrosse-
gades pels tractors petits, els “pas-
qualis”; amb la restauració de Santa 
Bàrbara, pujant el material amb el 
tractor i ajudant a aconseguir una 
fita que semblava impossible quan 
es va començar; amb els caçadors, 
ajudant en la neteja de camins i du-
rant molts anys posant la casa com 
a escorxador de la colla del senglar 
d’Anglès i la Cellera; finalment, en 
la restauració de l’Església de Sant 
Amanç juntament amb el grup de ju-
bilats que ha fet possible una cosa 
que aquí Anglès ja havíem fet i que 
alhora semblava impossible tornar-la 
a repetir.

En “Soldat” es va anar convertint en 
el “jefe” de la colla d’avis, segura-
ment no era el més llest ni el que més 

Gràcies LLuís Güell Valentí

hi entenia en restauracions, però va 
esdevenir una peça clau. Gràcies a 
la seva constància i tossuderia va 
fer que els dissabtes pel matí ja no 
fos una opció anar a treballar a Sant 
Amanç, sinó que esdevingués una 
obligació (era capaç de recriminar-
te si arribaves tard, o si el dissabte 
abans no hi havies anat). Era així. 
Tenia molt clar que volia acabar 
l’església i així ha estat, tretze anys 
dissabte a dissabte desinteressada-
ment, sense esperar-ne res a canvi 
més aviat el contrari, apor-
tant tot el que estava al seu 
abast, compartint dissabtes 
al matí amb amics i fent no-
ves amistats, s’ha treballat 
molt sí, però alhora el record 
inoblidable de les vivències i 
els bons moments viscuts.

Tot i que Sant Amanç ja exis-
tia des de el segle X, el po-
ble d’Anglès a recuperat un 
patrimoni, més que perdut, 
desconegut per a molts i obli-
dat per d’altres, i ara amb la 
restauració ha esdevingut un 
lloc molt visitat i concorregut 
tant per caminants com per 
ciclistes.

Lluís, han estat tretze anys on 
hem treballat, hem rigut, hem 
discutit, hem passat bons i 
malts moments, i on també 
hem perdut algun company 
pel camí, però per sobre de 
tot “hem viscut”. Moltes grà-
cies Lluís.

Aprofitem l’ocasió per donar gràcies 
a en Josep Figuereda, conegut com 
en “Pep Custiques” que ens va deixar 
ja fa dos anys.

Dos homes treballadors, dos homes 
de caràcter, dos homes incansa-
bles...

MOLTES GRÀCIES.
El President de l’agrupació de Sant 
Amanç.

La jornada de la Marató de dona-
ció de sang, es va dur a terme a la 
Sala Polivalent de la Burés, en el 
marc d’una diada festiva,  plena 
d’actuacions per part de diferents 
entitats del  municipi. 

La Marató també ha mobilitzat a un 
grup molt gran de voluntaris de totes 
les edats, que durant tot el dia han 
estat ajudant en diferents tasques. 
Molt destacable també ha estat la 
col.laboració dels comerços i empre-
ses del poble. 

Els resultats han estat fantàstics; 
molt gratificants; amb molt d’orgull 
podem dir que ANGLÈS ÉS SOLIDA-
RI! Les dades més rellevants de la 
Marató de sang d’enguany són les 
següents:

- Van anar a donar sang 226 persones
- Es van recollir 205 bosses de sang (90’71%)
- 21 persones no van poder donar sang per motius diversos (9’29%)
- 68 persones van anar a donar sang per primera vegada (30’09%)

En les següents taules queda reflexada la distribució per sexes, edats i grups 
sanguinis.

Marató de donació de sang
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Us fem arribar un conjunt d’imatges per contextualitzar 
la història més recent de la situació política catalana i 
per conseqüència, anglesenca, d’ençà de l’històric dia 1 
d’octubre de 2017.
 
Certament ha estat tot plegat una barreja d’esperança, 
perseverança i incertesa. L’aplicació del resultat del re-
ferèndum, l’aplicació del 155 i les seves implicacions, 
l’arrest i empresonament dels nostres representants po-
lítics i socials, així com l’exili de part del nostre govern a 
Brussel.les, han creat un relat que culmina amb el Con-
cert per la Llibertat del passat 2 de desembre i el viatge 
a Brussel.les per part d’un nombrós grup d’anglesencs i 
anglesenques, els dies 6, 7 i 8 d’aquest mateix mes.
 
Val la pena fer-hi un repàs i reflexionar sobre les elec-
cions que l’Estat ens ha imposat el proper 21 de des-
embre, a les quals com a demòcrates no podem deixar 
d’acudir. Hem de recuperar el nostre govern, les nostres 
institucions i implementar la república proclamada el 27 
d’octubre.
 
Anglès per la Independència
Desembre de 2017

SURREALISTA 155...

2 d’octubre: Concentració de protesta con-
tra la violència policial a Anglès.

A Santa Coloma de Farners, capital de la nostra comarca, també hi 
va haver una concentració de rebuig davant l’Ajuntament en la qual 
diversos alcaldes de la comarca van llegir un manifest.

- Pelassoques: Aixeca el cap amb or-
gull Satanàs. El teu exèrcit de dimo-
niets ha desmantellat tota la logística 
dels Pastorets d’enguany. No hi haurà 
ni decorats, ni atrezzo, ni directors, ni 
actors ni res que pugui provocar que 
aquests maleïts anglesencs puguin 
celebrar les festes de Nadal amb la 
pantomima dels Pastorets. Però això 
no és tot, oh gran rei, també hem po-
sat en cerca i captura les entrades 
de l’obra. Gràcies al Centre Infernal 
d’Intel·ligència (CII) hem descobert 
que les entrades es podran comprar 
a una llibreria anomenada Ca la Nati 
a partir de l’1 de desembre. Les en-
trades són numerades i la gent s’hi 
aplegarà en massa per agafar les mi-
llors localitats. Però no hem de patir. 
Ja hi he enviat en Bec de Lloro amb 
un petit escamot per escorcollar el 
local. Esperem no tenir cap proble-
ma amb els veïns. Però per si ni així 
estàs segur que puguem impedir els 
Pastorets d’enguany, també tenim 
previst enviar un vaixell carregat de 
dimoniets al port de la riba del Ter 
perquè controlin la zona. Ja sé que 
amb els Angelets d’Esquadra no hi 
podem confiar. 

Finalment, l’última mesura cau-
telar que hem dissenyat és tapiar 
l’entrada a la Burés els dies previs a 
les funcions. Així ja us puc afirmar, oh 
Satanàs, que ni el dia 23 a 2/4 de 
10 del vespre, ni el dia 25 a les 7 de 
la tarda, els vilatans d’aquest poble 
podran gaudir dels Pastorets.

- Satanàs: “Maldita lengua que ha-
bla! Hablame en cristiano, que no he 
entendido nada! “

- Pelassoques: “Le he dicho que no 
habrá Pastorcitos este año, que no 
se preocupe, que ya esta todo des-
mantelado.”

- Satanàs: “Eso espero, que no nos 
pase como la ultima vez.”

El Cop d’Estat dels Pastorets

Un any més les històries dels nos-
tres Pastorets arribaran puntual-
ment aquest Nadal ...ja gairebé està 
tot apunt per endinsar-nos a la vida 
i miracles dels nostres Pastorets... 
veient com van els assajos estem 
segurs que seran un èxit i que pas-
sarem una molt bona estona entre 
riallades.

A partir del dilluns 4 de desembre 
podreu comprar les vostres entrades 
a Llibreria Ca la Nati, preu 7€... les 
entrades són totes numerades.

Al final de cada representació, amb 
el número de l’entrada, farem un 
sorteig on amb una mica de sort us 
podreu emportar uns obsequis gen-
tilment cedits per Hostal Can Massot 
i Jaume “xuxes i llaminadures”

Ens veiem al polivalent Burés!!!!

Dia 23 de Desembre a 2/4 de 10 
vespre.

Dia 25 de Desembre (Nadal) a les 7 
de la tarda.

Moltes gràcies a tots els nostres 
col·laboradors :
Ajuntament d’Anglès, Imprenta Pa-
gès, Hostal Massot , Jaume “ xuxes 
i llaminadures“, Llibreria Ca la Nati i 
Mels Anglès.

PASTORETS ANGLÈS 2017......US HI 
ESPEREM !!!!!!

Pastorets

Assaig pastorets 2017
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tivament, gràcies al reagrupament 
familiar que van fer els seus pares 
que ja feia temps que estaven aquí. 
Actualment ella està estudiant 2on 
de Batxillerat i si tot va bé, té plane-
jat estudiar doble titulació de Dret i 
ADE. Explica que el sikhisme no és 
només una religió sinó també és una 
manera de viure la vida i conèixer el 
món des d’una perspectiva diferent, 
per tant una cultura. Així doncs la 
Manpreet és conscient que la seva 
identitat s’ha anat construint amb 
la influència de la cultura sikh i la 
catalana i ara es sent una persona 
més d’aquí. Tot i això comenta que 
al principi d’arribar, quan no domi-
nava bé la llengua, li va costar molt 
relacionar-se amb la gent i es sen-
tia malament al no tenir igualtat 
d’oportunitats. El que es portaria de 
l’Índia cap a Anglès són alguns in-
gredients que aquí no es troben i la 
manera comunitària de celebrar les 
festivitats. En Dalwinder recorda que 
les primeres impressions al aterrar 
van ser xocants i estranyes perquè 
tot era nou, diferent. Afirma però que 
el que més li va sorprendre va ser 
la cultura, en el sentit que era molt 
oberta. A dia d’avui està cursant el 
CFGS d’Informàtica, treballa per aju-
dar econòmicament a casa i al temps 
lliure practica esport (s’entrena per a 
fer triatló). A pesar de no tenir gens 
clar el seu futur, manté vincles amb 
el seu lloc d’origen ja que practica la 
religió sikh i enyora la part de la famí-
lia que està allà. 

La Neelam Devi, de 20 anys, també 
va néixer al Panjab de l’Índia però la 
seva família és hindú, tot i que ella no 
és gaire de religions sinó de creure en 
les persones, en la humanitat.  Va ve-
nir reagrupada al 2011 pel seu pare. 
Malgrat les diferències i xocs cultu-
rals inicials, ara que porta sis anys 
aquí expressa que se sent com si fos 
d’aquí i considera la societat catala-
na com amable i disposada a ajudar. 
Tot i això reconeix que al principi va 
ser difícil perquè es sentia diferent 
pel color de la seva pell, la roba, la 
religió, la llengua. Actualment la seva 
prioritat són els estudis d’infermeria 
que està fent que els combina amb 
feines temporals. 

L’Orlando Adonis Yanes Alvarado, 
de 24 anys, fa només un any i quatre 
mesos que va aterrar a Anglès provi-
nent d’una petita ciutat de l’occident 
d’Hondures. La seva mare fa temps 
que treballa aquí i ell va venir pen-
sant que a Catalunya podria tenir 
millors oportunitats per estudiar i 
treballar, ja que al seu país d’origen 
la situació és cada vegada mes difí-
cil. Tot i que actualment encara no 
té totalment en regla el tema dels 
papers, fet que l’impedeix treballar i 
això l’amoïna molt, l’Adonis no para 
de fer coses: cursos de català amb el 
CNL, professor voluntari de classes 
d’alfabetització informàtica a través 
de Creu Roja, pràctica d’esports, etc. 
Expressa que es sent molt bé aquí, 
que és un lloc agradable i tranquil i 
considera que la societat catalana és 
hospitalària, sincera i treballadora. Al 
parlar de futur però, li agradaria po-
der fer estudis universitaris aquí i tre-
ballar uns anys per guanyar experièn-
cia, per després tornar al seu país, ja 
que l’enyor per la seva àvia, germà i 
amistats de tota la vida li pesen. 

Amin Maalouf planteja i aposta per 
una construcció de les identitats que 
sigui plural i diversa, que permeti 
identificar-se amb múltiples perti-
nences per trobar punts en comú en-
tre persones que d’entrada podríem 
semblar totalment diferents. Perquè 
la construcció de la identitat única, 

Joves amb empenta

Joves Anglesencs de diversos orígens

Anglès és un clar exemple de munici-
pi receptor de migració: actualment 
al voltant d’un 21% de la població és 
immigrant, o sigui no te la naciona-
litat espanyola. Si ens fixem només 
en la població jove del municipi (de 
15-29 anys), un 33% dels joves han 
nascut a l’estranger, o sigui un de 
cada tres. Pel que fa a la distribu-
ció geogràfica de la procedència del 
col·lectiu jove immigrat, hi ha tres 
llocs d’origen principals: joves del 
continent Africà, en particular del 
Marroc, joves de l’Àsia, provinents 
del l’Índia i el Pakistà i quasi la to-
talitat de la zona del Panjabi i religió 
sikh i joves de la resta de la Unió Eu-
ropea. Fruit d’aquestes dades força 
significatives, volem donar aquest 
espai per a recollir algunes de les 
veus i situacions d’aquests/es joves, 
ja que sovint encara queden silencia-
des o omeses.

La Chiraf Souilah El Hadri, de 20 
anys, és la única dels joves entre-
vistats que ja va néixer aquí, ja que 
el seu pare i la seva mare van venir 
del Marroc a finals dels anys vuitan-
ta amb la intenció que els seus fills/

es poguessin teniu un bon futur. Ac-
tualment està cursant 4t de química 
a la Universitat de Girona, els caps 
de setmana treballa a la cuina de 
Can Co a la Cellera de Ter i és cap de 
l’AEiG Sant Miquel. Malgrat creu que 
el poble català és solidari, també és 
crítica i comenta que segueix tenint 
un sentiment d’odi cap a la gent de 
fora. Expressa, amb valentia, que a 
Anglès no hi ha gaire relació entre jo-
ves de diferents orígens culturals tot 
i que vagin junts als centres educa-
tius, i ho atribueix als prejudicis que 
hi ha a l’educació. Ella ho ha viscut 
en primera persona, per exemple 
quan va decidir posar-se el hijab (mo-
cador) i molta gent de cop i volta no 
li parlaven o no es creien que ho fes 
per voluntat pròpia. Així doncs ella es 
considera una musulmana catala-
na perquè la cultura és un mixt: va 
néixer i s’ha educat aquí però a casa 
li han ensenyat l’islam. Recalca que 
el més important d’una persona és 
l’actitud, no el que porta posat, ni el 
nom, ni el seu lloc d’origen… 

La Manpreet Kaur i en Dalwinder 
Singh, tots dos de 18 anys i nascuts 
a l’Índia, concretament a la regió del 
Panjab. Ambdós també van venir a 
Catalunya l’any 2008 i 2009 respec-

DEGUSTACIONS SOLIDÀRIES 
  CONTRA    EL      CÀNCER

    FIRA DE SANT ANTONI 
    DIUMENGE 21/01/2018

    DURANT TOT EL MATÍ

   Degustació de pastissos
   Degustació de tapes

      T’ESPEREM!!!!
Mainada del 57

Oncolliga a Fira Sant Antoni
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El 19 d’octubre va tenir lloc a Anglès una xerrada sobre 
immigració amb la presència del Secretari d’Igualtat, Mi-
gracions i Ciutadania de la Generalitat, Oriol Amorós.

El fil conductor de la xerrada va ser l’exposició per part de 
la Nona López del seu treball de recerca cosa que va per-
metre als assistents parlar sobre drets i deures, igualtat 
d’oportunitats, també del paper dels homes i les dones, 
de la interacció molt necessària entre cultures, de sentir-
se part del poble i de participar en les seves activitats.

L’acte va compar amb la col·laboració i la presència de 
membres de les comunitats islàmica i russa d’Anglès.

Laia Solé SUBCAMPIONA DEL MON de Patinatge Artístic 
al Mundial de Xina.

L’Ajuntament i el poble d’Anglès felicitem a l’anglesenca 
Laia Solé i al CPA Girona per haver-se proclamat SUB-
CAMPIONES DEL MON de Patinatge Artístic al Mundial 
de Xina. 
MOLTES FELICITATS!!!

monolítica i estàtica, com per exem-
ple identificar-se o que t’identifiquin 
només com a “immigrant” o com a 
“musulmà”, fomenta l’enfrontament 
al traçar fronteres entre el “nosal-
tres” i els “altres”, i en darrer lloc el 
conflicte, la xenofòbia. En canvi, que 
et puguis definir com a “catalana i 
marroquina i dona i musulmana i 
jove i heterosexual i estudiant i fut-
bolista i lectora i …” dóna opcions a 
traçar més ponts i relacions entre les 
persones, i en conseqüència a que 
més conciutadans no es sentin es-
tranys a casa seva. En la mesura que 
assumim totes les identitats que ens 
conformen, podrem comprendre’ns 

millor a nosaltres mateixos i també 
als altres, i aquest és un dels grans 
reptes que encara tenim pendents.

En Konstantin Butakov Alexandro-
vich, de 17 anys i nascut a Rússia, va 
venir a Anglès fa tres anys perquè la 
seva mare va trobar marit aquí. Ell va 
entrar a l’institut a fer 4t d’ESO i va 
repetir curs per tal d’adquirir les com-
petències lingüístiques bàsiques. Ac-
tualment està fent el segon curs del 
CFGM d’Informàtica, practica esport i 
li agradaria fer feinetes relacionades 
amb les tecnologies. Es considera a 
ell mateix un noi tímid i segur que el 

procés migratori en plena adolescèn-
cia l’ha marcat i influenciat molt en 
la construcció de la identitat. Veu la 
gent catalana diferent que la russa 
encara que no saps especificar exac-
tament en què i afegeix que es sent 
bé aquí. Li agradaria cursar estudis 
informàtics superiors amb la idea de 
poder treballar a diferents països. 
Troba a faltar molt els seus amics de 
Rússia.  

Sóc en Pol Sureda i Lloret, sóc de Bescanó però pràcti-
cament faig vida entre Anglès i la Cellera de Ter. Enca-
ra que actualment visc a Barcelona. La meva afició per 
la fotografia va començar fa poc temps. Però la cosa va 
més enllà, ja que apart de la fotografia també remeno tot 
tipus d’audiovisuals. 

A l’acabar el batxillerat vaig decidir entrar a fer un Cicle 
Superior en Realització Audiovisual, a continuació del ci-
cle, va ser quan vaig entrar a fer un primer any de Màs-
ter en fotografia creativa a l’ERAM (Salt) i aquest any he 
començat un segon Cicle Superior, però aquesta vegada 
sobre la Producció de projectes Audiovisuals i escènics, 
a Barcelona.

Sobre la fotografia:
He decidit mostrar la tardor a la vila d’Anglès. Una sensa-
ció trista, solitària, però alhora amb il·lusió per l’arribada 
de les primeres nevades i les esperades festes de Nadal.

La Kàtia Vilalta Faig és nomenada PUBILLA DE LES CO-
MARQUES GIRONINES i SEGONA DAMA D’HONOR DE 
CATALUNYA 2017 

El 24 de setembre, en un acte organitzat pel Foment de 
les Tradicions Catalanes, l’anglesenca Kàtia Vilalta Faig 
va ser escollida pubilla de les comarques gironies i se-
gona dama d’honor de Catalunya. L’acte va tenir lloc a 
Santa Pau (la Garrotxa) i va comptar amb la presència de 
més de 70 hereus i pubilles de tot Catalunya.

El dissabte, dia 23, van haver d’afrontar un examen es-
crit de 50 preguntes de cultura general. Preguntes com: 
«Què va passar l’any 1784? De què està compost un 
àtom? D’on són típics els torrons?». També es va avaluar 
el comportament dels nois i le noies en el transcurs de 
tot el dia, fins i tot durant el sopar de comiat. 

Enhorabona Kàtia!

Joves Anglesencs
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Informació de servei
Naixements
05.07.17 Roc Pont Muntada, fill de  Toni i Silvia
09.07.17 Bhavyam Mohan Sharma, fill/a Sanjeev i Sonia
14.07.17 Martina Calvo Franco, filla de Oscar i Natàlia
17.07.17 Nil Ortega Gomez, fill de David i Nadina
21.07.17 Irina Cadoso Maglhâes, filla de Paulo José i
 Ana Isabel
07.08.17 Imran Ouayd El Boujaddaini, fill de Ismail i 
 Soukaina
22.08.17 Avnoor Kaur, filla de Parwinder i Navneet
12.09.17 Paula Moreno de la Barrera, filla de Gabriel i
 Alba
14.09.17 Arlet Parramon Torra, filla de Albert i Clara
01.10.17 Tarnjot Singh, fill de Sukhpreet i Harpreet
04.10.17 Gurmann Singh, fill de Hardeep i Amandeep
06.10.17 Aleix Rodrigañez, fill de Oscar i Raquel
08.11.17 Aniol Luengo Barroso, fill de Alex i Sandra

Matrimonis
07.07.17 Eloi Quesada Fernandez i Ainoa Hidalgo Calvet
14.07.17 Andres Justicia Gallardo i Rosa Maria Ruiz de
 la Fuente
25.07.17 Joan Enric Juca Vicens i Maria Collell Pijuan
04.08.17 Jordi Ciurana Ramos i Luis Antonio Reyes
 Chacon
04.08.17 Jaime Gonzalez Alvarez i Josefa Diaz de la 
 Serna Hebles
26.08.17 Albert Triola Cañabate i Carla Rams Clapes
01.09.17 Juan Ramon Romero Ruano i Inmaculada
 Cardenas Guillen
01.09.17 Ibrahim Boubass Kamboua i Fadwa El Khoulati 
08.09.17 Marc Casas Padres i Mónica Abad Salido
08.09.17 Ricardo Moratalla Calero i Silvia Vila Mato
09.09.17 Jordi Nogué Mateu i Anna Carreras Lluís
07.09.17 Jonathan Sergio Vilches Chacana i Mireia Trias
 Martínez
20.09.17 Pedro Garceso Montero i Estahury Nadihusca
 Soto Reynoso
06.10.17 David Matamala Gomez i Almudena Alcañiz 
 Llorente
30.10.17 David Raposo Lopez i Andrea vidal Ballarin

Defuncions
21.07.17     Lluïsa Nazario i Porcell, 77 anys
21.07.17 Güillem Riera Viñolas, 
26.07.17 Josep Antoni Espín Sánchez, 69 anys
08.08.17 Josep Salvans Duran, 77 anys
25.08.17 Pere Caparrós Bayona, 73 anys
11.09.17 Àngela Vilaró i Sidera, 85 anys
17.09.17 Teresa Vila Amagat, 91 anys
01.10.17 Joan Codina i Comajuan, 75 anys
03.10.17 Manuela Escabia Martín, 77 anys
12.10.17 Ramona Martorell Aulet, 96 anys
16.10.17 Dolors Prat Freixas, 65 anys
20.10.17 Cristóbal Serrano Camarena, 85 anys
13.11.17 Juan Olio Llistosella, 92 anys
16.11.17 Clemència Costa Coll, 93 anys
18.11.17 Lluís Güell i Valentí, 77 anys 
20.11.17 Anna Llagostera Bauxell, 80 anys

Anglès, 22 de novembre de 2017
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L’Arnau Vicente Polinario, de l’escola Pompeu Fabra 
d’Anglès, ha guanyat un dels premis finalistes del Con-
curs Digital Infantil que organitza anualment l’empresa 
Aqualia amb motiu del Dia Mundial de l’Aigua. 

El treball presentat ha estat un dels millors de la XV edi-
ció d’aquest certamen, en el qual han participat més de 
8.500 alumnes de 3r i 4rt de Primària. 

L’objectiu és implicar als nens i nenes, d’una manera di-
vertida, en el coneixement de la gestió del cicle integral 
de l’aigua a través d’una gran aventura digna dels més 
valents.

L’Arnau Vicente ha recollit el seu premi a l’Ajuntament, 
de mans de l’alcaldessa Àstrid Desset i del Cap de Servei 
d’Aqualia a Anglès, Jesús Coma. Acompanyat de la seva 
família i de la directora del centre escolar, Eva Viñolas, 
el guanyador ha rebut una càmera fotogràfica aquàtica 
com a regal i ha explicat el contingut del seu treball.

“El cicle de l’aigua, una aventura per a valents” ha estat 
el lema triat per Aqualia per a l’edició d’aquest any del 
Concurs Internacional de Dibuix Infantil. El concurs es va 
realitzar en un entorn digital a través del microsite www.
elcicledelaiguaperavalents.cat, on es van submergir en 
un conte que va potenciar la seva motivació i diversió, 
havent de superar diverses proves al llarg de l’aventura.

L’alcaldessa d’Anglès ha agraït la iniciativa d’Aqualia per 
aquest concurs educatiu i ha destacat la implicació dels 
centres escolars per incentivar als joves alumnes del mu-
nicipi a presentar-se.

Per la seva banda, el Cap de Servei d’Aqualia, Jesús 
Coma, ha destacat la motivació dels nens i nenes en 
aquest concurs per treure idees genials amb una visió 
diferent de les coses.

L’Arnau Vicente Polinario, guanyador del Concurs Digital Infantil d’Aqualia
amb motiu del Dia Mundial de l’Aigua.

Club Patí Anglès

Benvolguts/benvolgudes.

Com altres vegades us fem cinc cèntims de les activitats 
organitzades o en les que ha participat el Club Patí An-
glès.

Com a club hem organitzat el  Campionat Territorial de 
Girona de Promoció i el Campionat  Territorial de Giro-
na en categories Infantil B, Cadet B i Juvenil B, amb la 
col·laboració de l’Ajuntament d’Anglès, la Diputació de 
Girona i la Federació Catalana de Patinatge.

Les nostres patinadores han participat en les proves fe-
deratives d’Iniciació C, Iniciació A i Certificat. També als 
campionats territorials de Girona en categories infantil, 
debutants infantil i debutants juvenil, Copa Girona en ca-
tegories aleví i infantil i campionat català en categoria 
infantil. Felicitem a totes les patinadores pel seu esforç i 
les encoratgem a seguir treballant.

Agraïm també que ens hagin convidat a participar en la 
Marató de donants de sang d’Anglès, on les nostres pa-
tinadores van col·laborar amb la posada en escena de 
diferents coreografies. 

Volem també donar la benvinguda a la nostra nova entre-
nadora Imma i felicitar la nostra entrenadora Laia Solé 
pels èxits aconseguits amb el CPA Girona, assolint la se-
gona posició en el mundial de grups de xou.

I com sempre, volem encoratjar-vos a tots aquells qui 
voleu provar de patinar, a posar-vos els patins en els se-
güents horaris: dimarts i dijous de 17:30 a 18:30.

Podeu contactar amb el club enviant-nos un mail a 
clubpatiangles@gmail.com i també podeu seguir-nos a 
les xarxes socials, Facebook i Instagram, del club.




